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ŠKOLNÍ DRUŽINA

Halloween ve škole

Ve středu 23.10.
uspořádala školní
družina tradiční akci
Halloween. Sešlo se
celkem 450 účastníků,
které přišly v doprovodu
svých rodičů. Duchové,
zombies, čarodějnice
a kostlivci zaplnili
stanoviště i chodby. Akci
zakončili všichni
účastníci lampionovým
průvodem.
 
 

Halloween pohledem
žáka

Podle mého názoru byl
Halloween dobrý,
i když o něco horší než
minule. Ale mělo to cosi
do sebe. Udělal jsem
přibližně čtyři úkoly.
Na úkoly bylo dost málo
času. Děti i učitelé měli
kostýmy různých barev.
Za mě to bylo málo
strašidelné. Moje
oblíbené stanoviště bylo
v 5.B. Výzdoba byla
lepší než loni.
Lampionový průvod byl
obyčejný. Nebylo to
špatné, ale je co
vylepšovat. Minule byl
Halloween o něco
vydařenější.

Anatoli Kalina, 4.B

Svatý Martin ve školní družině
 
Z dálky slyšíš podkovičku
…Martin jede na koníčku. To
zas bude smích, až přiveze
smích.
Celý týden byl v našich
odděleních slyšet popěvek písní
a básniček o sv. Martinovi. Děti
jsme seznamovali se
svatomartinskou tradicí
a legendou. Kreslily a stříhaly,
malovaly a lepily bílého koníka,
podkovy i svatého Martina.
A tak jsme se připravovali
na oslavu sv. Martina.
Soumrak se dostavil a do ticha
a tmy se pomalým krokem nesl
světélkující průvod očekávající

příjezd sv. Martina. A věřte
nebo nevěřte v pátek 8. 11. jsme
v okolí školy v Tyršově sadu
slyšeli cinkat podkovičky.
Netrvalo dlouho a společně jsme
mohli všichni přivítat písničkami
a básničkami Martina z Tours.
Jeho poselství bylo stručné, ale
stále platné: “Navzájem si
pomáhejme, neubližujme si
a chovejme se k sobě s úctou.
Za pěkné zpívání odměnil sv.
Martin všechny děti
podkovičkou pro štěstí.
Za příjemnou atmosféru děkuje
rodičům a dětem kolektiv školní
družiny
 
 
Svatý Martin pohledem žáka
 
Bylo to v půl páté v Tyršově
sadu. Sešlo se tam víc lidí, než
jsem čekal. Když jsme vešli
do Tyršova sadu, tak jsme
zpívali písničky. Pak přijel
Martin na bílo hnědém koni.
Podle mě to nebylo špatné,
aspoň jsme si odnesli podkovu.
Anatoli Kalina, 4.B

Světový den pozdravů 21.
listopad
Světový den pozdravů opravdu
existuje. Slaví se bezmála již
ve dvou stech zemích.
S prvňáčky ve školní družině
jsme si tento důležitý svátek
připomněli mimo jiné i formou
hry, kdy
jsme k vlajkám států přiřazovali
konkrétní pozdravy. Děti nejvíce
zaujal pozdrav Eskymáků, kteří
se
zdraví třením tváří a nosu
nebo se také dozvěděly, že
v Tibetu v rámci pozdravu lidé
na sebe vyplazují
jazyk.
Jedním ze základních pozdravů
u nás je Dobrý den, Ahoj, Čau,
ale naši prvňáčci už ví, že hlavně

zdravíme s úsměvem, neboť
pozdrav je projev úcty
a přátelství.
3.oddělení školní družiny



STRANA 3 / 6

3. ČÍSLO - LISTOPAD - ŠKOLNÍ ROK 2024/2025

Školní parlament informuje....
U druhého setkání
parlamentu, které se
konalo 17.10. 2024, jsme
řešili dokončení všech
PARO projektů.  
 

Také jsme podávali
za každou třídu návrhy
na akce, které by se
mohly uskutečnit. Padla
spousta návrhů, např.
den v pyžamech, den
divnosti, přespávačka
ve škole, školní ples
a mnoho dalších. Také
padl návrh na záměnu
klasického zvonění
za vybranou písničku,
která bude vybraná
v rámci tříd. Tak nám
držte palce.  
 
 
 
 
 
 

Vánoce se blíží a s tím
i náš školní jarmark,
proto můžete přispět
tím, že za třídu vyrobíte
vánoční výrobky
v hodinách výtvarné
výchovy za domluvy
s daným učitelem.
Pokud budou výrobky
schváleny učitelem,
dostane třída od školy
potřebný materiál. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Členové parlamentu
vybrali své zástupce
na konferenci školních
parlamentů, kterými
jsou: 
 

Metoděj Trávníček,
Lucka Schindlerová,
Anita Ljachovec
a Michael Barša
a doprovázet je bude
paní Bozánovová. 
 
 
 
 
 

Závěrem připomínám že
5.11. bude workshop
setkání zástupců tříd
vybraných projektů.
Valentina Myslivcová
8.A (Tisková mluvčí
Školního parlamentu) 

4.C na procházce Brnem

 

Ve Vlastivědě jsme
probírali učivo
o minulosti naši země.
Tak jsme začali u našeho
města Brna a vyrazili
jsme do ulic pátrat.
Brněnské kolo a drak,
šikmá věžička na Staré
radnici, nestyda s holým
zadečkem na kostele sv.
Jakuba, zazděný radní
na Mečové ulici…, to vše
jsme si prohlédli
a pověděli si, o čem
která pověst vypráví.
Také jsme navštívili
Klub zastupitelů, kde
jsme si zkusili v sále,
kde zasedají zastupitelé

města při jednání
různých výborů
a komisí, zkusit jaké to
je a vyzkoušeli jsme si
i hlasování na téma
prodloužení prázdnin –
odhlasovali jsme to
samozřejmě
jednohlasně. A pak
na zkoušku i krátký
pobyt v malé šatlavě. 
 

Poznávací vycházka se
vydařila a my se už
těšíme na pokračování
pátrání, co se kde
v minulosti událo. 

Květuše Doležalová
a žáci 4.C 

Filmové představení

V pátek 25.10. měli žáci
osmých a devátých
ročníků jedinečnou
příležitost zúčastnit se
filmového festivalu Das
Filmfest a zhlédnout
strhující drama
„Balloon“. Film, který
se odehrává v době
rozděleného Německa,
vypráví příběh dvou
rodin toužících
po svobodě a jejich

odvážném pokusu o útěk
pomocí horkovzdušného
balónu. Návštěva kina
byla pro všechny velkým
zážitkem. Film nejenže
bavil, ale také přinesl
mnoho podnětů
k diskuzi o historii,
politice a lidské touze
po svobodě. 
 

Leona Jamborová 
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AEROLINKYJIŽNÍ EVROPY

“NĚCO JAKO ÚVOD“   

Milí čtenáři a milé
čtenářky, 

moje bývalá série
na téma Japonsko se mi
v celku zdála úspěšná, 

a proto já Michael Barša
navážu sice na odlišné
téma a to
„AEROLINKY JIŽNÍ
EVROPY“ v tady těch
článcích popíšu
aerolinky ze zemí
PORTUGALSKA,

ŠPANĚLSKA, ITÁLIE,
ŘECKA a taky
asijského TURECKA. 
 
 

Názvy aerolinek z těch
zemí co jsem
vyjmenoval, jsou- TAP
AIR portugal, jsou
portugalské. Španělská
je Iberia airlines/Iberia
regional jet. Itálie bude
zastoupena aerolinkami
Ita airwys a Aero Italy.
AEGEAN AIRLINES a  

Olympic Air jsou řecké. 
 
 

A nakonec jako poslední
článek, který bude
za červen roku 2025,
bude turecká reportáž. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

V této reportáži budou
čtyři aerolinky a to
TURKISH
AIRLINES(TA),
PEGASUS AIRLINES,
Corendon airlines a na
závěr bude Freebird
airlines. 

 
Říjen 30, 2024  

Žáci 7.A se od pondělí
do středy tohoto týdne
zúčastnili terénního
cvičení nedaleko
Moravského krasu.
Využívání
matematických,
přírodovědných,
fyzikálních, jazykových
a výtvarných dovedností
bylo při plnění úkolů –
nutností. S využitím
reflexe a zpětné vazby se
žáci zamýšleli nad svojí
prací a sami sebou. 
 
 
 
 
 
 

Badatelsky orientovaná
výuka byla doplněna
o hry na spolupráci
a komunikaci.
Neopomenuli jsme také
environmentální témata
udržitelnosti. 

Děkujeme rodičům
za podporu, žákům
za jejích účast. Těšíme
na další terénní cvičení.
Všechno se stihnout
nedalo, protože –
příroda je nejkrásnější
a nekonečnou učebnicí
světa. 

Jaromír Pospíchal 

Žáci 9. ročníků
a zájemci z 8. ročníků se
zúčastnili soutěže
Přírodovědný klokan,
kde si mohli ověřit své
znalosti
z přírodovědných oborů.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Mezi nejlepší řešitele
patřili Viktor Zadražil,
Šimon Tribula a Teodor
Široký, kteří se umístili
na předních místech.
Gratulujeme všem
účastníkům! 
 

Jitka Pachlová, Helena
Janková 
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DramaProgram

Štěpán nám řekl několik
slov, která jsme měli
znázornit. Poté nám
přečetl část knihy, kde
se seznamujeme s hlavní
hrdinkou příběhu Leni.
Leni je desetiletá
holčička, žijící
v poválečném Německu.
Jako další jsme utvořili
skupinky, kde každá
skupina dostala scénu
z knihy, kterou měla

znázornit živou
fotografií.
Díky vzpomínkám
ve snech a dopisu, který
obdržela ve škole, začíná
zjišťovat, že dost možná
není dcerou svých
rodičů. My jako žáci
jsme se měli vžít do její
kůže a rozhodnout se,
zda-li bychom na jejím
místě zůstali v Německu,
nebo se pokusili najít

své Československé
biologické rodiče.
V příběhu se jí nakonec
podaří setkat se svou
biologickou maminkou
a všechno dobře
dopadne. Drama
program se nám moc
líbil a v budoucnu
bychom uvítali více
takových akcí. 

Anežka a Beáta 8. B 

Minulý týden se 6., 7., 8.
a 9. ročníky zúčastnily
Drama programu
na téma různých
literárních děl. Jakožto
žákyně 8. ročníku vám
přiblížíme náš program
o knížce Říkali mi Leni.
Náš program jsme
zahájili pantomimou.
Organizátor programu

S kolečky a 
křížky míříme 
do krajského 
kola

S pohárem se stejně jako
vloni vrátili naši žáci,
kteří se zapojili
do týmového mistrovství
ČR v piškvorkách.

V oblastním kole, které
se konalo 7. listopadu
na Gymnáziu Kpt.
Jaroše, získaly naše
týmy 1. a 2. místo
a zaslouženě si tak
zajistily postup
do krajského kola.
K vítězství
blahopřejeme Teodoru
Širokému, Tomáši
Brichtovi a Jakubu Janu
Černému, gratulace ke
krásnému 2. místu patří
také Milanu Chylíkovi,
Timofeyi Shuvalovovi
a Henryku
Sarnowskému. Úspěch

chlapců je výsledkem
jejich odhodlání
a vytrvalosti, neboť
všichni od začátku roku
ve škole pravidelně
a pilně trénovali,
zlepšovali strategie
a navzájem
spolupracovali. Přejeme
hodně štěstí v dalším
kole a spoustu další
zábavy při hře. 
 

Jana Horáková 

Zábavná fyzika

Pracovali ve skupinách,
kde měřili hmotnost
různých předmětů
a seznamovali se
s principy vážení. 
 

Tato aktivita jim
umožnila osvojit si práci
s laboratorními přístroji
a rozvíjet dovednosti
v týmové spolupráci
a komunikaci. 

Děti si hodinu velmi
užily. 
 
 

Jitka Pachlová 

Žáci šestých tříd si
v hodinách fyziky
vyzkoušeli práci
s laboratorními váhami.  
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Zuzana Bellón


